
 
 

 

Protokoll 
 

Møte: Brukerutvalgsmøte i Helgelandssykehuset HF 
Tid: Torsdag 22. august 2019 
Møtested: Skype. Studio i Mosjøen og Mo i Rana.  
 
Innkalt:  
 

Deltagere Funksjon Organisasjon Tilstede Meldt 
forfall 

Anne Lise Brygfjeld Leder SAFO - NFU x  

Per Hansen Nestleder FFO – Mental Helse  x 

Tove Linder Aspen  Medlem Ivareta x  

Ellen Sara Sparrok Larsen  Medlem Samisk befolkning Kom ikke 
med på 
Skype  

x 

Einar Moen Medlem Eldrerådet  x 

Rigmor Røberg Medlem Kreftforeningen x  

Åse Irene Wrålsen Medlem FFO -HLF  x 

Alf Tjønna Vara Samisk befolkning x  

Mariette Korsrud Vara SAFO - NHF X Deltok på 
telefon 

 

Andreas Lund Vara FFO – Mental Helse Innkalt, 
kom ikke 

x 

Bjørn Helge Hansen Vara Eldrerådet  x 

Vigdis Svaleng Vara FFO   x 

Fra Helgelandssykehuset     

Hulda Gunnlaugsdottir Adm. dir   x 

Knut Roar Johnsen Samh.sjef/saksbeh.  x  

Tove Lill Falstad Sekretariat  x  

Kåre Løvstakken Prosjektdirektør  X  

Merethe Myrvang Rådgiver SFK  X  

Sidsel Forbergskog Rådgiver SFFU  X  

Eva Sørdal Rådgiver HR  X  

Ole Johnny Pettersen Områdesjef med.  x  

Elise Stormli Nakling Farmasøyt  Deltok 
under 
eventuelt 
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Sak 37/2019 Godkjenning av protokoll fra møte i brukerutvalget 13. juni 2019 
Sak 38/2019 Referatsaker fra BU-leder   
Sak 39/2019 Orienteringssaker  
Sak 40/2019 Helgelandssykehuset 2025 – Psykisk helsevern og TSB  
Sak 41/2019  Helgelandssykehuset 2025 – Plan for arbeidet og presentasjon av 

prosjektdirektør 
Sak 19/2019 Desentralisert dialyse for pasienter med lang reisevei 
Sak 20/2019 Pasientforløp for pasienter med sykelig overvekt i Helgelandssykehuset HF 
Sak 42/2019  Regional Brukerkonferanse 16. - 17. oktober 2019 – to representanter får 

dekket utgiftene ved deltakelse 
Sak 43/2019 Valg av brukerrepresentant til møte med Napha 26. september 2019 – Modell 

for Pakkeforløp pysk helse og rus – kommunens rolle/samhandling 
Sak 44/2019 ForBedring 2019 – orientering om resultat av undersøkelse 
Sak 45/2019 Valg av to brukerrepresentanter til arbeidsmøte - samfunnsanalyse og 

Helgelandssykehuset 2025 4. september 2019 
Sak 46/2019 Valg av brukerrepresentant til prosjekt DMS Brønnøysund 
Sak 47/2019 Eventuelt  
 
Vedtak: Innkalling og saksliste godkjennes med de endringer som kom frem under 

behandling av saken. 
 
 
Sak 37/2019 Godkjenning av protokoll fra møte i brukerutvalget 13. juni 2019 
 
Vedtak:    

1. Protokoll fra møtet i BU den 13. juni 2019 godkjennes 
2. Svar på eventuelt-sak etterlyses og ønskes tilføyd på dagens saksliste under eventuelt 

 
   
Sak 38/2019 Referatsaker fra BU-leder   
Det ble referert fra følgende saker 

1. Referat BU UNN 12. juni 2019 
2. Referat RBU 12. juni 2019 
3. Referat BU Nordlandssykehuset 19. juni 2019 
4. Referat Ungdomsråd Nordlandssykehuset 6. juni 2019 
5. Årsmelding Brukerutvalget Nordlandssykehuset 2018 
6. Årsmelding Ungdomsråd Nordlandssykehuset 2018 

 
Vedtak: Fremlagte saker tas til orientering 
 
 
Sak 39/2019 Orienteringssaker  

1. Informasjon fra BU-leder – muntlig 
2. Endring i møteplan høsten 2019: Tidligere planlagte møter i september og oktober 

utgår grunnet kollisjon med annen aktivitet og erstattes med BU-møte 4. oktober 
 
Vedtak: Informasjonen tas til etterretning: Høstens møteplan for BU blir følgende: 

1. 22. august 
2. 4. oktober 



3. 21. november 
4. 11. desember 

 
 
Sak 40/2019 Helgelandssykehuset 2025 – Psykisk helsevern og TSB  
I forbindelse med endelig beslutningsgrunnlag for Helgelandssykehuset 2025 har styret bedt 
om ekstra vurdering av en del punkter, deriblant psykisk helsevern og TSB. Sidsel 
Forbergskog presenterte arbeidsgruppas arbeid.  Presentasjonen vedlegges protokoll. 
 
Vedtak:  

1. Brukerutvalget takker for grundig gjennomgang og påpeker at de er fornøyd med at 
Helgelandssykehuset har bygd opp et godt og velfungerende tilbud innen psykisk 
helse og rus på Helgeland, og at det jobbes godt med utfordringer som ikke har 
optimale løsninger enda.  

2. Brukerutvalget ser med bekymring på at ressursgruppa har foreslått sammenslåing av 
sengeposter innen psykisk helse i tilknytning til det store akuttsykehuset som 
kommer med Helgelandssykehuset 2025. Fungerende sengeposter bør opprettholdes 
for trygghet og nærhet til pasienter og pårørende. 

3. Brukerutvalget vil utarbeide en skriftlig tilbakemelding til arbeidsgruppen med 
sentrale spørsmål innen psykisk helsevern og rus som opptar brukerutvalget  

 
 
Sak 41/2019  Helgelandssykehuset 2025 – Plan for arbeidet og presentasjon av 

prosjektdirektør 
Brukerutvalget fikk en presentasjon av prosjektdirektør for Helgelandssykehuset 2025, Kåre 
Løvstakken. Han og rådgiver Merethe Myrvang utgjør Helgelandssykehusets interne 
prosjektstøtte. 
Rådgiver Merethe Myrvang gjennomgikk plan for prosjektarbeidet inkludert sentrale datoer 
for arbeidet i løpet av høsten 2019. Brukerutvalget fikk ei orientering om hvordan 
ledergruppe, foretakstillitsvalgte, kommuner, brukerutvalget og ansatte tas med i arbeidet 
fram mot deadline når Helgelandssykehusets styre skal behandle saken i slutten av 
november, og videre Helse Nords styre i desember 2019. 
 
Styreseminar med oppsummering av arbeidet som er gjort med styrets 9 punkter skal 
streames den 22. oktober. Prosjektledelse anbefaler brukerutvalget å følge seminaret på 
nett.  
 
Vedtak: Brukerutvalget takker for ei grundig orientering og tar informasjonen til 

etterretning. Brukerutvalget vil følge med på og gi innspill til arbeidsgruppene 
som jobber med styrets 9 punkter i henhold til plan.  

 
 
Sak 19/2019 Desentralisert dialyse for pasienter med lang reisevei 
Helgelandssykehuset ønsker i økt grad å lykkes med å desentralisere dialyse for å redusere 
pasienters belastning med lang reisevei. Områdesjef medisinsk avdeling i Rana orienterte om 
hvordan det planlegges opplæring i dialysebehandling for kommuneansatte samt innkjøp av 
utstyr til egnede lokaler. I første omgang skal dette prøves ut i Lurøy og Hemnes kommune. 
Målet er å ha minimum en pasient i desentralisert behandling innen årsskiftet. Presentasjon 
av saken vedlegges protokollen. 



 
Vedtak: Brukerutvalget tar informasjonen til orientering. Brukerutvalget gir sin tilslutning til 

behandling som kan ivaretas av kommunene så lenge pasientsikkerheten er ivaretatt 
på best mulig måte. Tiltak for å redusere pasienters belastning ved lang reisevei 
ønskes velkommen. 

 
 
Sak 20/2019 Pasientforløp for pasienter med sykelig overvekt i Helgelandssykehuset HF 
Områdesjef orienterte om utfordringer lokalsykehuset har hatt for å imøtekomme krav til 
oppfølging av pasienter med sykelig overvekt. Nå bygges tilbudet opp og pasientforløpet 
innebærer følgende kontaktpunkter: 1. legekonsultasjon, 2. Sju-timers Lærings- og 
mestringskurs, 3. Fire to-timers gruppebaserte mestringssamtaler, 4. legekonsultasjon. 
Deretter henvises pasienten til Regionalt senter for sykelig overvekt i Nordlandssykehuset 
for videre utredning og behandling. 
 
Vedtak: Brukerutvalget tar saken til orientering. De er glad pasientgruppen nå kan få det 

tilbudet de har krav på, og påpeker at likt tilbud bør gis ved alle sykehusenhetene. 
 
 
Sak 42/2019  Regional Brukerkonferanse 16. - 17. oktober 2019 – to representanter får 

dekket utgiftene ved deltakelse 
 
Vedtak: Brukerutvalget vedtar at leder Anne Lise Brygfjeld, og medlem Rigmor Røberg, 

skal delta på den Regionale brukerkonferansen i regi av Helse Nord 2019.  
 
 
Sak 43/2019 Valg av brukerrepresentant til møte med Napha 26. september 2019 – 

Modell for Pakkeforløp psykisk helse og rus – kommunens 
rolle/samhandling 

 
Vedtak: Brukerutvalget vedtar at medlem Tove Linder Aspen skal delta på møtet med 

Napha i Sandnessjøen 26. september. 
 
Sak 44/2019 ForBedring 2019 – orientering om resultat av undersøkelse 
En gjennomgang av resultater fra siste ForBedrings-undersøkelse. ForBedring er en 
undersøkelse som kartlegger arbeidsmiljø, pasientsikkerhet og HMS. Presentasjonen 
vedlegges protokollen. 
 
Vedtak:  Brukerutvalget tar informasjonen til orientering. 
 
 
Sak 45/2019 Valg av to brukerrepresentanter til arbeidsmøte - samfunnsanalyse og 

Helgelandssykehuset 2025 4. september 2019 
 
Vedtak: Brukerutvalget vedtar at leder og nestleder skal representere Brukerutvalget 

på dette møtet, Anne Lise Brygfjeld og Per Hansen. Vararepresentant til møte 
blir medlem Rigmor Rødberg. 

 
 



Sak 46/2019 Valg av brukerrepresentant til prosjekt DMS Brønnøysund 
 
Vedtak: Brukerutvalget vedtar at vara Mariette Korsrud som er bosatt i Brønnøysund 

skal representere brukerutvalget i prosjekt DMS Brønnøysund. For å sikre 
brukermedvirkning i prosjektet beslutter Brukerutvalget å oppnevne en vara 
til prosjektet, medlem Einar Moen. 

 
 
Sak 47/2019 Eventuelt  
 
Valg av brukerrepresentant til arbeidsgruppe for Samhandlingskonferansen Helgeland 

2020 
Vedtak: Brukerutvalget velger to brukerrepresentanter til arbeidsgruppen: Alf Tjønna 

og Per Hansen. De kan overlappe hverandre i representasjonen. 
 
 
Overført eventuelt-sak fra 13. juni 2019 
Har Helgelandssykehuset utfordringer med å skaffe og å lagre medisiner over tid?  
 
Svar:  Spørsmålet ble besvart av farmasøyt Elise Stormli Nakling. Hun orienterte om at det 

til tider er mangel på medikamenter i Norge. Dette har ikke vært et problem for 
Helgelandssykehuset da det finnes sikre metoder for å skaffe til veie tilsvarende 
produkter gjennom informasjon fra Mangelsenteret. Mangelsenteret er et nasjonalt 
senter for legemiddelmangel og legemiddelberedskap i spesialisthelsetjenesten, og 
de finner gode løsninger som sendes ut til farmasøyter og apotek. 
Helgelandssykehuset har tre lager på Helgeland, og de har tre Apotek å bestille fra. 
Helgelandssykehuset har ikke hatt store problemer med dette. 

 
Vedtak: Brukerutvalget takker farmasøyt for god orientering på kort varsel. Informasjonen 

tas til orientering. 
 
 
Oppfølging av hjertepasienter – det etterlyses et likeverdig tilbud i Mosjøen som i 
Sandnessjøen. 
Svar fra medisinsk områdesjef i Mosjøen er at grunnet små enheter må noen tilbud 
funksjonsfordeles internt i Helgelandssykehuset. Mosjøen har anledning til å henvise 
pasienter til hjerterehabilitering og hjertekurs i Sandnessjøen, og det blir gjort i dag. 
 
Vedtak: Brukerutvalget tar informasjonen til orientering, men ber om at det ses på 

muligheter for å starte opp hjertekurs og treningstilbud også i Mosjøen. 
Brukerutvalget ber om at store pasientgrupper, som for eksempel hjertepasienter, 
bør ha likt tilbud på Helgeland. Ny orientering om saken vil bli etterspurt. 

 
 
Likemenn får ikke komme inn på sykehuset i Mosjøen. Hvorfor? 
Sykehuset kjenner ikke til dette tilfellet. Ber brukerutvalget komme med en utdypning av 
saken. 
 



Vedtak: Tilbakemeldingen tas til etterretning. Brukerutvalget skal bakgrunns sjekke innspillet 
ytterligere. 

 
 
Hva kan BU i Helgelandssykehuset gjøre for å påvirke flyruter fra Helgeland til 
Tromsø/UNN? Alle flyreiser tar uforholdsmessig lang tid slik forholdene er lagt til rette nå. 

 
Vedtak: Brukerutvalget ber AU se nærmere på denne saken og komme med forslag på hva 

som kan gjøres for å løfte saken opp til beslutningstakerne. Arve Smedseng tas med i 
arbeidet. 

 
 
________ 
Protokoll godkjennes endelig i møte 04.10.2019 
 
Kopi til:  

 Styret i Helgelandssykehuset 

 Administrerende direktør ved Helgelandssykehuset 

 Ledergruppen i Helgelandssykehuset 

 Postmottak ved UNN, Nordlandssykehuset, Finnmarkssykehuset, Sykehusapoteket og 
Helse Nord. 

 
 




